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Z Á P I S 

z jednání Výboru pro Evropskou unii 

Rady vlády pro nestátní neziskové organizace 

dne 19. ledna 2023 

Úřad vlády České republiky 

Přítomni: 
 
Členové/členky za neziskový sektor: Čech Valentová, E.; Gaillyová, Y.; Haken, R.; Hrabaňová, 
G.; Jevičová, E.; Kulich, J.; Pašek, O.; Póč, D.; Pýchová, S.; Sýkorová, M.; Trantina, P.; Vonka 
Černá, L. 

Členové/členky za státní správu: Chládek, M.; Košťálová, P.; Kramlová, A.; Kupsa, M.;  

Stálí hosté: Brzobohatá, Z.; Kaufmann, M.; Miléřová, J.; Vokálek, M. 

Hosté: Francírková, J.; Hamplová, K.; Havrda, M.; Jansová, L.; Kratochvíl, V.; Šimáčková Lauren-
číková, K. 

Omluveni: Marek, O.; Gassenbauerová, M.; Kažmierski, T.; Kocian, I.; Petroková, H. 

Oddělení sekretariátu Rady vlády pro nestátní neziskové organizace: Fungačová, H. 

Jednání Výboru pro Evropskou unii Rady vlády pro nestátní neziskové organizace (dále také „VEU“, 
„Rada“ a „NNO“) řídila předsedkyně VEU S. Pýchová. Jednání VEU proběhlo hybridní formou. 
 
Program schůze: 

1) Zahájení jednání a schválení programu 

2) Kontrola úkolů z jednání Výboru pro EU (4. listopadu 2022 a 26. září 2022) 

3) Prezentace výzev v rámci programu Citizens, equality, rights and values (CERV) 

4) Volba místopředsedy/-kyně Výboru pro EU za státní správu 

5) Usnesení RVNNO ohledně společného jednání s předsedou vlády ČR o řešení uznatel-
nosti DPH a rovného přístupu k žadatelům z řad NNO v rámci NPO 

6) Národní plán obnovy - podněty k rozšíření témat a zajištění principů participace 

7) Zapojení NNO do Monitorovacího výboru pro Společnou zemědělskou politiku 

8) Renominace zástupce Rady a náhradníka do Monitorovacího výboru IROP a pracovního 
týmu Sociální infrastruktura  

9) Návrh na rozšíření zastoupení zástupců NNO v platformách EU fondů 
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10) Informace o činnosti Pracovní skupiny k předsednictví ČR v Radě EU a dohoda na vyhod-
nocení CZ PRES 

11) Zapojení NNO/VEU do Evropského semestru 

12) Různé 

 

Průběh jednání: 

1) Zahájení a schválení programu 

Jednání VEU zahájila jeho předsedkyně S. Pýchová, která přivítala členy/-ky (dále pouze „členy“) 
a hosty/-ky (dále pouze „hosty“) a seznámila je s programem jednání. S ohledem na plánovanou 
účast náměstka ministra pro evropské záležitosti M. Havrdy a zmocněnkyně vlády pro lidská práva 
K. Šimáčkové Laurenčíkové budou některé body programu předřazeny. 

Žádné návrhy k zařazení do bodu Různé vzneseny nebyly. 

Program jednání (se změnou pořadí bodů) byl schválen.  

PRO Zdržel se PROTI 

15 0 0 

2) Prezentace výzev v rámci programu Citizens, equality, rights and values (CERV) / původní 
bod 3 

K. Hamplová z Národního kontaktního místa CERV sídlícího na Úřadu vlády ČR představila program 
Citizens, equality, rights and values (CERV) a avizovala v brzké době otevření řady výzev. Požádala 
také o šíření informací o programu CERV s dalšími NNO (menší organizace mohou např. vystupovat 
do jiných projektů v roli partnerů). 

Závěr: Powerpointová prezentace je přílohou zápisu a s dalšími materiály bude také roze-
slána střešním organizacím nestátních neziskových organizací (dále pouze „NNO“) v rámci 
pravidelné rozesílky Oddělení sekretariátu Rady vlády pro NNO.  

3) Informace o činnosti Pracovní skupiny k předsednictví ČR v Radě EU a dohoda na vyhod-
nocení CZ PRES / původní bod 10 

S. Pýchová bod uvedla odkazem na proběhlé jednání VEU-VEU dne 31. května 2022, které se za-
bývalo zapojením NNO do přípravy a realizace českého předsednictví. K této příležitosti byl organi-
zací Glopolis zpracován materiál s názvem Příspěvek NNO k přípravě a realizaci programu před-
sednictví ČR v Radě EU 2022. V rámci dnešního jednání je prostor toto zapojení reflektovat, nakolik 
a jakým způsobem se během předsednictví podařilo vytěžit expertízu NNO. Od poloviny ledna do 
poloviny února 2023 bude na toto téma probíhat dotazníkové šetření a řízené rozhovory mezi NNO, 
které se na předsednictví podílely.  

P. Trantina doplnil, že hodnotit se budou jak výsledky obsahové, tak procesní včetně absorpční 
kapacity NNO k participaci a také to, jak dál nést „spirit“ předsednictví i ve spolupráci NNO a státní 
správy. Dnešní jednání je určeno pro domluvu, jak s výsledky šetření dále naložit a jaké kroky v ná-
sledujících měsících realizovat. Na základě výsledků šetření by VEU uvítalo jednání VEU+VEU. 

M. Havrda vyzval NNO, aby sdílely své vnímání předsednictví, zejména, kde se nedařilo, na čemž 
se může dále pracovat, ať již v rámci tria, projektu v rámci španělského předsednictví nebo v rámci 
pracovního vládního Výboru pro EU. Dále vyjádřil spokojenost s průběhem českého předsednictví 
v Radě EU.  

https://www.vlada.cz/cz/ppov/rnno/vybor-pro-eu/2008/jednani-vyboru-pro-eu-na-pracovni-urovni-a-vyboru-pro-eu-pri-rade-vlady-pro-nno-197902/
https://www.vlada.cz/cz/ppov/rnno/vybor-pro-eu/2008/jednani-vyboru-pro-eu-na-pracovni-urovni-a-vyboru-pro-eu-pri-rade-vlady-pro-nno-197902/
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K. Šimáčková Laurenčíková uvedla jeden z úspěchů, a to je schválení směrnice o rovném odměňo-
vání. Dala také ke zvážení zorganizování pracovního jednání, kde by bylo ve srozumitelném jazyku 
vysvětleno, co se podařilo schválit a jaké jsou další návazné kroky v jednotlivých agendách.  

P. Trantina doplnil, že vnímání posunu v agendách a zapojení NNO se liší resort od resortu. Prostor 
pro zlepšení je dle jeho slov v komunikaci výsledků předsednictví odborné či široké veřejnosti, s čímž 
dle jeho názoru může pomoci neziskový sektor.  

Co se týče komunikace výsledků M. Havrda odkázal na webové stránky Sekce pro evropské záleži-
tosti, kde jsou výsledky shrnuty dle jednotlivých formací rad. Zde je prostor pro NNO výsledky, které 
jsou zde prezentovány techničtějším slovníkem, převést do srozumitelnějšího jazyka. NNO mohou 
také přispět realizací akcí, které by dosažené výsledky komunikovaly. 

R. Haken uvedl, že předsednictví bylo, co se týče zvládnutí agendy a obrazu ČR ve světe vnímáno 
velmi pozitivně, negativně je však vnímáno využití potenciálu a kapacit NNO, resp. partnerství mezi 
veřejnou správou a NNO. Zklamání ohledně komunikace resortu během předsednictví s NNO 
a účasti NNO na předsednických akcích vyjádřila také E. Čech Valentová. Z jejího pohledu je důle-
žité nyní začít diskutovat o tom, jak nastavit mechanismy tak, aby byla vzájemná spolupráce zauto-
matizovaná. E. Jevičová doplnila, že v oblasti kulturních NNO je velmi nevyužitý potenciál v zapojení 
do podobného typu akcí. 

O. Pašek ocenil předsednictví za zvládnutí oblasti klimatu a energetiky. Podceněny z jeho pohledu 
byly naopak oblasti obnovitelných zdrojů a úspor energie. Vyjádřil také zájem se podílet na formulo-
vání strategické vize Národního plánu obnovy (dále pouze „NPO“). 

K. Šimáčková Laurenčíková uvedla, že skutečnou dobrou spolupráci a navazování partnerství s ex-
perty z neziskového sektoru se státní správa postupně učí a vyjádřila svůj zájem na vytváření vhod-
ného prostředí pro diskusi o aktuálních společenských tématech. Za vhodné považuje zrealizování 
pracovního jednání k vyhodnocení předsednictví se zástupci resortů včetně vytvoření přehledu klí-
čových dokumentů a jejich předpokládaných dopadů a včetně diskuse o tom, jak podpořit spolupráci 
na implementaci materiálů do praxe. Jako smysluplné se jeví tato zjištění přenést na Radu vlády pro 
lidská práva či Radu vlády pro NNO, a tím přirozeně prohlubovat spolupráci státu a NNO. Samotnou 
otázkou k řešení na navrhovaném pracovním setkání je nastavení participativních procesů v moni-
torovacích výborech (tj. jakými mechanismy podpořit partnerské zapojení). 

M. Havrda uvedl, že vnímá aktivní přístup ze strany NNO jako zásadní. Např. při tvorbě rámcové 
pozice je důležité využít know-how evropských střešních organizací a včas se do formulace zapojit. 
Vhodné je také vydat odborné stanovisko, které je založeno na datech, veřejně a zároveň ho komu-
nikovat příslušnému gestorovi, případně ministru pro evropské záležitosti. K otázce znovu zorgani-
zování VEU+VEU uvedl, že nejprve je nutné např. zpracovat příklady, kde spolupráce fungovala, 
a na jednání poznatky sdílet. Jako účinné by dle jeho názoru bylo, pokud by příklad spolupráce 
včetně komunikace předneslo ministerstvo. Na závěr zmínil existenci analyticko-konzultačního od-
dělení zřízeného pod ministrem pro legislativu jako další možnost participace neziskového sektoru 
na formulaci zásadních opatření. 

Závěr: Na základě sběru dat mezi NNO a aktivní spolupráce s resorty dojde ke zpracování 
příkladů dobré praxe spolupráce státní správy a NNO v rámci CZ PRES a evropských agend. 
Spolupráce bude ilustrována na konkrétních směrnicích a závěrech rad. Témata (včetně za-
pojení NNO do monitorovacích výborů) lze přenést na pracovní jednání se zmocněnkyní vlády 
pro lidská práva (případně i na zasedání rad, které má v gesci) a na jednání s náměstkem pro 
evropské záležitosti, případně na jednání s resorty. M. Havrdovi budou směřovány výstupy z 
jednání k NPO. 

4) Kontrola úkolů z jednání Výboru pro EU (4. listopadu 2022 a 26. září 2022) / původní bod 2 

H. Fungačová provedla kontrolu úkolů z předchozích jednání. 
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1. J. Miléřová, P. Trantina a M. Vokálek budou spolupracovat na přípravě podnětů k ma-
teriálu Zpráva o právním státu pro rok 2022 – úkol byl splněn, podklad ke zprávě vypra-
cován ve spolupráci s Glopolisem.  

2. Oddělení sekretariátu Rady poskytne formát požadavku k podnětům ke Zprávě z roku 
2021 členům VEU – členové VEU měli od 6. do 11. ledna možnost připomínek, vzešla pouze 
1 připomínka k upřesnění terminologie. Po doplnění podkladu kolegou J. Machačkou 
o agendu Rady vlády pro lidská práva byl materiál dne 17. ledna předložen k dalšímu zpra-
cování. S. Pýchová doplnila, že se jedná o materiál zpracovávaný každoročně a je dobré 
o vstupech z terénu přemýšlet průběžně. Ambicí je vznést téma týkající se zpracování 
Zprávy o právním státu i na zasedání Rady vlády pro NNO. K. Š. Laurenčíková vyjádřila 
potřebu se zamyslel nad smyslem a procesem zpracování tohoto typu zpráv. J. Miléřová 
doplnila informace o aktuálně probíhajícím sběru podkladů v rámci veřejné konzultace Ev-
ropské komise pro tuto zprávu, do kterého se mohou zapojit i NNO a další aktéři. Doplnila 
také informace o nadcházející spolupráci Glopolisu s Agenturou Evropské unie pro základní 
práva (FRA) týkající se zpracování zprávy o občanském sektoru. V případě zájmu podílet se 
na zpracování obou zpráv vyzvala členy VEU k jejímu přímému kontaktování. 

3. S. Pýchová představí na P-Radě problematiku proporcionality a financování činnosti 
NNO v platformách – bod se posunul na jednání VEU s Evropskou komisí a MMR, které 
proběhlo 4. listopadu. S. Pýchová se jednání P-Rady účastní, toto téma zatím přeneseno 
nebylo, vzhledem k tomu, že nyní probíhají jednání s MMR-NOK, v případě potřeby se pře-
nese i na úroveň P-Rady. Nadcházející březnové jednání P-Rady se bude věnovat harmoni-
zaci procesů fondů EU a NPO. 

4. H. Petroková poskytne příklady dobré praxe spolupráce se zástupci NNO v platfor-
mách a NPO – dokument byl zpracován a zaslán jako podklad dnešního jednání. Nicméně 
H. Petroková byla požádána o dopracování – jakým způsobem dochází k propojení platforem 
a NPO, tj. zda jsou NNO také zvány ke spolupráci v rámci NPO stejně jako u platforem. 
S výsledným dokumentem se bude dále pracovat ke komunikaci ohledně rozšíření zastou-
pení zástupců NNO v platformách fondů EU. 

5. H. Petroková zkontaktuje členy/-ky VEU za státní správu za účelem volby místopřed-
sedy/-kyně VEU za stání správu – k plnění úkolu více v samostatném bodu dnešního jed-
nání. 

6. A. McGehee zařadí bod k projednání problematiky realokace prostředků z Fondu 
soudržnosti do ESF+ na nejbližší jednání Rady – úkol trvá, vzhledem k personálním změ-
nám v Oddělení sekretariátu Rady je tento úkol zaznamenám pro budoucího tajemníka 
Rady, termín jednání Rady zatím není znám. S. Pýchová doplnila, že převod finančních pro-
středků je stále blokován a zavázala se tuto agendu nadále sledovat. 

7. Sekretariát Rady informuje zmocněnkyni vlády pro lidská práva o usnesení VEU ve 
věci zapojení NNO do přípravy opatření v rámci chystaných reforem, investic a opat-
ření NPO včetně iniciativy REPower EU – dne 28.11. byly odeslány dopisy zmocněnkyně 
vlády pro lidská práva ve věci usnesení VEU na: MPO, vládnímu zmocněnci pro odolnost 
a modernizaci ekonomiky a ministrovi pro evropské záležitosti. Odpověď MPO byla podkla-
dem k dnešnímu jednání, více k plnění úkolu v samostatném bodu dnešního jednání. 

8. S. Pýchová v komunikaci s MMR-NOK iniciuje spolupráci na přípravě projektu na bu-
dování kapacit zástupců NNO v platformách – úkol trvá. Vznikl první draft návrhu projektu, 
nicméně v této fázi ještě není ke sdílení s VEU. MMR-NOK požádáno o termín schůzky. 

9. S. Pýchová zmapuje ve spolupráci s M. Chládkem obsazenost zástupců NNO v pra-
covních skupinách pro přípravu výzev OP fondů EU – úkol je v řešení, k plnění úkolu 
více v samostatném bodu dnešního jednání. 

10. Pýchová iniciuje jednání se sekretariátem Rady a K. Neveselou ve věci sdílení způsobu 
předávání informací po vzoru Svazu měst a obcí – úkol trvá a bude spojen s konzultací 
projektu. 

11. Vytvoření úložiště pro zástupce v platformách – úkol trvá. 
12. Dopracování usnesení k financování organizací podílejících se na podpoře uprchlíků 

– úkol je v řešení, původní usnesení VEU diskutováno na podzim 2022, nicméně následný 
požadavek na doplnění s ohledem na omezené kapacity NNO zapracován nebyl. Vzhledem 
k větší časové prodlevě od původního usnesení VEU je nutné situaci zhodnotit (na jednání 
NNO se zmocněnkyní k adaptaci a integraci uprchlíků, které se bude konat dne 27. ledna) 
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a usnesení upravit, k čemuž je připravena E. Čech Valentová. Otázkou je také, jak je toto 
téma zohledněno v NPO. S dotazy k tomuto tématu bude také osloveno MŠMT.  

  
Závěr: VEU bere na vědomí poskytnuté informace. Plnění úkolů bude nadále sledováno. 

5) Usnesení Rady vlády pro NNO ohledně společného jednání s předsedou vlády ČR o řešení 
uznatelnosti DPH a rovného přístupu k žadatelům z řad NNO v rámci NPO 

S. Pýchová připomněla usnesení VEU, které se týkalo uznatelnosti DPH v rámci NPO u realizátorů 
z řad NNO, a ke kterému se na svém zasedání dne 13. října vyjádřila i Rada. Ta ve svém usnesení 
pověřila předsedu Rady (kterým je předseda vlády), aby svolal společné jednání zástupců MF, MPO 
a ministra pro evropské záležitosti a členy VEU Rady v zájmu řešení uznatelnosti DPH a rovného 
přístupu k žadatelům z řad NNO v rámci NPO.  

Vzhledem k vývoji v mezidobí je nyní nutné situaci aktualizovat, nakolik problém neuznatelnosti DPH 
trvá. Některé resorty – MPSV a MŽP ve výzvách začlenily DPH jako uznatelný náklad (hrazeno 
z kapitoly ministerstva). Informace o aktuálním stavu u některých ministerstev chybí (např. MK).  

S. Pýchová dále připomněla dopisy adresované na resorty a ministru pro evropské záležitosti ve 
věci uznatelnosti DPH a ve věci zapojení veřejnosti a partnerů do definování návrhů změn v rámci 
NPO. Dle vyjádření mnoha resortů NNO nejsou oprávněnými žadateli. Z tohoto důvodu VEU apelo-
val na rovný přístup.  

Dle S. Pýchové toto téma zůstává aktuální, a to i ve vztahu k půjče, viz následující bod jednání. 
O. Pašek uvedl, že co se týče uznatelnosti nákladů jedná se o podmínky jednotlivých výzev, nikoliv 
celých komponent či celého NPO. Dále sdělil, že aktuálně probíhají ve spolupráci s platformu NeoN 
jednání o nastavení mechanismů participace v rámci NPO, resp. monitorování NPO nad rámec za-
pojení zástupců NNO ve Výboru NPO, který nemá pravomoc řešit otázku uznatelnosti NNO jako 
žadatelů, ta leží na jednotlivých resortech (více J. Miléřová v následujícím bodu jednání).  

D. Póč vyjádřil obavu, že se v problematice DPH nic nezměnilo. Neexistuje informace, že by bylo na 
úrovni vlády ČR rozhodnuto napříč komponenty o systémovém dofinancování DPH z jednotlivých 
kapitol státního rozpočtu. Je dle jeho názoru možné, že se systémové řešení do konce implementace 
NPO nepodaří nalézt. Diskuse by měla probíhat i dle typologie příjemců. 

S. Pýchová navrhla ve spolupráci s MPO ověřit aktuální situaci ohledně uznatelnosti DPH a ná-
sledně požádat zmocněnkyni vlády a MF o uskutečnění jednání v této věci. 

Usnesení: VEU pověřuje svoji předsedkyni, aby se obrátila na ředitelku Odboru koordinace 
Národního plánu obnovy Ing. Jitku Opičkovou ohledně zjištění situace týkající se uznatelnosti 
DPH u jednotlivých vlastníků komponent. Na základě jednání dojde k vyhodnocení situace, 
nakolik je aplikován rovný přístup směrem k řešitelům projektů z řad NNO a případnému ná-
slednému jednání (iniciovaného zmocněnkyní vlády pro lidská práva) s MF (úkol vyplývající 
z usnesení Rady ze dne 13. října 2022). 

PRO Zdržel se PROTI 

12 0 0 

6) Národní plán obnovy - podněty k rozšíření témat a zajištění principů participace 

K procesní stránce NPO a zajištění principů participace J. Miléřová uvedla, že při vzniku Výboru 
NPO byl zřízen i „Podvýbor pro transparentnost a zapojování občanské společnosti“, jeho fungování 
však není zajištěno, a proto nyní vzniká ve spolupráci s O. Caklem z Transparency International, 
který je členem Výboru NPO, iniciativa, aby tento podvýbor měl svoji agendu. Agendou by tak mohlo 
být, jakým způsobem systémově zajistit zapojení NNO ale i dalších aktérů do implementace NPO. 
Vše bude záviset na jednání s Delivery unit, očekává se také aktivita NNO ve Výboru NPO, potažmo 
VEU. Návrh bude představen na Výroční konferenci k NPO dne 24. ledna 2023. 

https://euroskop.cz/2023/01/26/v-praze-probehla-prvni-vyrocni-konference-k-narodnimu-planu-obnovy/
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O. Pašek dále uvedl, že od podzimu 2022 Hnutí Duha začala sbírat podněty ze strany NNO k obsa-
hové stránce NPO. Sesbírán byl seznam 13 opatření, které se týkají 2 hlavních oblastí, detailně viz 
podklady k dnešnímu jednání. První oblastí je to, co NNO doporučují či žádají, aby se zde objevilo 
pro další žadatele. Jedná se zejména o oblast energetické chudoby a financování úspor energií u 
nízkopříjmových domácností, včetně poradenství apod. Druhou oblastí je komunitní energetika, tj. 
financování nových účastníků na energetickém trhu, kteří mohou sdílet energii, což jsou účastníci 
z řad občanů, obcí, NNO, malých firem, tzn. úplně nové odvětví energetiky, které zde vzniká na 
legislativní úrovni v novele energetického zákona a zároveň je potřeba pro něj najít i nějakou dotační 
podporu.  

O. Pašek dále uvedl, že byly zároveň sebrány i podněty, které se týkají přímo financování provozu 
neziskového sektoru, a to zejména podněty spojené s vysokými náklady na energie, které má řešit 
jak navýšení obálky, tak půjčka z Nástroje pro oživení a odolnost – zde se jedná o financování zaří-
zení budov organizací dětí a mládeže, úspor energie v budovách sociálních služeb a těsně před 
jednáním VEU přišel nový návrh na snižování energetické náročnosti v infrastruktuře živého a vý-
tvarného umění (posledně zmiňované bude nutno projednat ještě s příslušným resortem). Všechny 
3 návrhy mají společné to, že se jedná o služby, které jsou dlouhodobě podfinancované, a jejich 
provozovatelé nemohou využít výzvy s ohledem na výši spolufinancování ze Státního fondu život-
ního prostředí, případně z Ministerstva průmyslu a obchodu. 

Dále informoval, že v mezidobí mezi jednáními VEU proběhlo také jednání s vládním zmocněncem 
pro odolnost a modernizaci ekonomiky T. Hrudou, který na ÚV ČR zpracovává podněty pro půjčku 
pro NPO, z něhož vyplynulo, že jeho návrhy jdou podobným směrem jako návrhy projednávané 
VEU. 

Usnesení: VEU bere na vědomí materiál „Návrh opatření pro Národní plán obnovy ze strany 
nestátních neziskových organizací“ v aktualizované podobě a obrací se na zmocněnkyni 
vlády pro lidská práva, aby tento materiál zaslala vládnímu zmocněnci pro odolnost a moder-
nizaci ekonomiky T. Hrudovi, náměstkovi ministra pro evropské záležitosti M. Havrdovi a Mi-
nisterstvu průmyslu a obchodu.  

PRO Zdržel se PROTI 

11 0 0 

7) Volba místopředsedy/-kyně Výboru pro EU za státní správu / původní bod 4 

S. Pýchová informovala, že doposud volba místopředsedy/-kyně VEU za státní správu neproběhla. 
Navrhla proto, aby se jím stal M. Chládek, z MMR, Odboru řízení a koordinace fondů EU, s nímž 
jsou řešena průřezová, nikoliv resortní témata, která se týkají fondů EU. V této věci dále navrhla 
vyhlásit hlasování per rollam. 

M. Chládek s návrhem své nominace vyslovil souhlas a pro potřeby hlasování per rollam se zavázal 
poskytnout své stručné CV. 

Závěr: Oddělení sekretariátu Rady vyhlásí na základě žádosti S. Pýchové hlasování per rollam 
VEU o návrhu na obsazení postu místopředsedy VEU M. Chládkem. 

8) Renominace zástupce Rady a náhradníka do Monitorovacího výboru IROP a pracovního 
týmu Sociální infrastruktura  

S. Pýchová informovala o rezignaci Š. Ripky z Monitorovacího výboru IROP (dále také „MV IROP“) 
a nutnosti remonimace, a to jak do MV IROP, tak pracovního týmu Sociální infrastruktura. Dosavadní 
zástupkyně Š. Ripky  

Y. Gaillyová vyjádřila zájem o členství v MV IROP. Jako náhradnice je navrhována I. Kuchyňková, 
která s pozicí také vyslovila souhlas a zároveň zájem o pozici členky pracovního týmu Sociální in-
frastruktura. 
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Usnesení: S ohledem na rezignaci člena Monitorovacího výboru Integrovaného regionálního 
operačního programu 2021–2027 (Monitorovací výbor IROP 2021–2027) Š. Ripky VEU navr-
huje k nominaci na členku Monitorovacího výboru IROP 2021-2027 Y. Gaillyovou, dosavadní 
náhradnici.  
 

PRO Zdržel se PROTI 

11 0 0 

 
Novou náhradnicí je navrhována I. Kuchyňková, která se v hlasování o nominaci kandidátů 
do Monitorovacího výboru IROP 2021–2027 ze dne 18. února 2022 umístila na třetím místě. 
VEU dále doporučuje I. Kuchyňkovou na pozici členky pracovního týmu Sociální infrastruk-
tura. 

PRO Zdržel se PROTI 

11 0 0 

9) Zapojení NNO do Monitorovacího výboru pro Společnou zemědělskou politiku / původní 
bod 7 

S. Pýchová se odkázala na podklad k dnešnímu jednání, kterým byl otevřený dopis ekologických 
organizací ministru zemědělství Zdeňku Nekulovi týkající se Monitorovacího výboru Společné ze-
mědělské politiky a předala slovo O. Paškovi.  

O. Pašek vysvětlil, že se jedná o nový orgán a doposud proběhlo jeho jedno zasedání. Členy jsou 
některé NNO, nicméně ty nebyly vybrány transparentním procesem. MZe oslovilo spřátelené NNO. 
Hnutí Duha se dle jeho slov se tématu společné zemědělské politiky, co se týče nastavení environ-
mentálních parametrů, velmi věnovala a v MV takováto NNO chybí. Ministr žádost odmítl s tím, že 
členy MV jsou již jiné NNO - Český svaz ochránců přírody, včelaři a Svaz ekologických zemědělců 
(otázka, zda se jedná o NNO či o průmyslové svazy ve formě spolku) – a toto odpovídá „Metodice 
participace NNO v poradních a pracovních orgánech a při tvorbě dokumentů státní správy“(dále 
pouze „Metodika participace“). S tímto názorem se Hnutí Duha neztotožňuje a ráda by vyvolala no-
minační řízení a požádala VEU, aby otevřel nominační proces pro zástupce NNO. 

S. Pýchová uvedla, že doposud byla výběrová řízení otevírána vždy na podnět řídícího orgánu. Nej-
prve dle jejího názoru je nutné oslovit řídící orgán s tím, že VEU má zájem výběrové řízení otevřít 
a domluvit, že takto vybraného nominanta MZe přijme. 

R. Haken upozornil na riziko nominace všech NNO, nikoliv doplnění nominací, a nutnosti usnesení 
precizovat. O. Pašek navrhl, aby doprovodný dopis k usnesení obsahoval odkaz na Metodiku parti-
cipace. 

Usnesení: VEU nepovažuje zastoupení NNO v Monitorovacím výboru Strategického plánu 
Společné zemědělské politiky 2023–2027 za dostatečné a pověřuje Oddělení sekretariátu 
Rady, aby oslovil řídící orgán ve věci obsazení tohoto monitorovacího výboru, po vzoru ji-
ných monitorovacích výborů, zástupcem, resp. členem a náhradníkem Rady vlády pro NNO. 
V případě, že toto bude dojednáno, Oddělení sekretariátu Rady vypíše výběrové řízení. Záro-
veň VEU pověřuje jednáním v této věci s Ministerstvem zemědělství člena VEU R. Hakena. 

PRO Zdržel se PROTI 

11 0 0 

10) Návrh na rozšíření zastoupení zástupců NNO v platformách EU fondů / původní bod 9 

S. Pýchová připomněla, že tento bod vzešel z jednání s Evropskou komisí a předala slovo M. Chlád-
kovi, který seznámil členy s aktuální situací v naplňování principu partnerství NNO v rámci platforem 
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EU fondů. Dne 17. ledna byly resorty požádány o aktualizaci materiálu „Platformy pro implementaci 
fondů EU“, který je uložen na webových stránkách a jehož poslední aktualizace proběhla v 1. polo-
vině roku 2022, tj. před schválením operačních programů Evropskou komisí a vyhlašováním výzev. 
Dne 17. ledna se uskutečnilo jednání pracovní skupiny NOK, na němž byl schválen následující har-
monogram: Do 27. ledna dojde resorty k aktualizaci materiálu. Do 3. února zašle MMR-NOK sekre-
tariátu Rady vlády pro NNO aktualizovaný materiál přehledu členství zástupců NNO v jednotlivých 
platformách. Do 17. února se Rada vyjádří, případně požádá o doplnění/upřesnění (začlenění dal-
ších partnerů nebo výměna partnerů bude řádně zdůvodněno např. zkušeností, vždy adekvátní part-
ner pro danou problematiku). Následně bude materiál opětovně rozeslán řídícím orgánům k vyjád-
ření a do 24. únoru by měl být finální materiál zaslán Radě vlády pro NNO. Do konce března dojde 
k předložení tohoto materiálu vládě pro informaci. 

S. Pýchová zdůraznila velmi krátký časový rámec výše uvedeného procesu. Navrhla, aby po obdr-
žení podkladů byli vyzváni občanští členové VEU k online jednání a následně se uskutečnilo hlaso-
vání per rollam VEU. 

R. Haken požádal o sdílení dopisu ze dne 17. ledna, kterým došlo k oslovení jednotlivých resortů. 
M. Chládek upřesnil, že na webových stránkách není jmenný seznam, ale seznam organizací či 
pouze označení „NNO“ a není tak jasné, koho členové zastupují. P. Trantina upřesnil, že bude po-
stačovat, pokud bude do konce března jasné, jaké platformy bude potřeba do-obsadit zástupcem 
Rady pro NNO. S Pýchová uvedla, že Rada vlády pro NNO by se měla vyjádřit k seznamu platforem, 
ve kterých bude požadovat personální doplnění. A následně na základě vyjádření Rady se budou 
vypisovat výběrová řízení a platformy obsazovat konkrétními lidmi. 

L. Jansová, zástupkyně evaluační jednotky MMR, v krátkosti informovala o požadavku Evropské 
komise na evaluaci platforem a principu partnerství. V minulém období již obdobná evaluace pro-
běhla a nyní je na první polovinu 2023 naplánován sběr dat. Je tak dle jejích slov možné, že se na 
VEU obrátí s žádostí o vyplnění dotazníku v této věci. Je také možné, že vybrané členy, účastníky 
platforem nebo monitorovacích výborů osloví s pozvánkou na fokusní skupinu. 

R. Haken požádal o možnost vstoupit do začátku této evaluace. L. Jansová slíbila vznést dotaz, zda 
je možno s VEU sdílet již návrh záměru. 

Závěr: viz úkoly č. 6-8 a 13-15. 

11) Zapojení NNO/VEU do Evropského semestru 

P. Trantina uvedl, že toto téma vyvstalo v souvislosti s tím, že si Evropský hospodářský a sociální 
výbor každoročně dělá přehled toho, jak je občanská společnost zapojená do celého evropského 
semestru, zejména do vytváření národních plánů reforem a reakcí na tzv. country specific recom-
mendations, které přicházejí od Evropské komise. Bylo zjištěno, že na rozdíl od sociálních partnerů, 
tj. zaměstnavatelů a odborů není jasné, jak jsou české NNO do tohoto procesu zapojeny, např. do 
kulatých stolů, které probíhají nyní počátkem roku. Domnívá se, že je možné, aby se VEU stal zpro-
středkovatelem zapojení pro další rok.  

Závěr: viz úkol č. 21. 

Na závěr jednání R. Haken stručně zmínil stížnost ohledně procesu v IROP, která se týká podávání 
žádostí o dotace v jedné výzvě. S. Pýchová slíbila stížnost rozeslat členům VEU pro informaci.  

Úkoly: 
Oddělení sekretariátu Rady vlády pro NNO: 

1) rozešle informace k programu Citizens, equality, rights and values (CERV) rámci 
pravidelné rozesílky Oddělení sekretariátu Rady vlády pro NNO. 

2) informuje zmocněnkyni vlády pro lidská práva o usnesení VEU k materiálu „Návrh 
opatření pro Národní plán obnovy ze strany nestátních neziskových organizací“ 
a požádá ji o zaslání materiálu vládnímu zmocněnci pro odolnost a modernizaci 

https://www.dotaceeu.cz/cs/evropske-fondy-v-cr/narodni-organ-pro-koordinaci/pracovni-skupiny
https://www.dotaceeu.cz/cs/evropske-fondy-v-cr/narodni-organ-pro-koordinaci/pracovni-skupiny
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ekonomiky T. Hrudovi, náměstku ministra pro evropské záležitosti M. Havrdovi 
a Ministerstvu průmyslu a obchodu. 

3) vyhlásí na základě žádosti S. Pýchové hlasování per rollam VEU o návrhu na ob-
sazení postu místopředsedy VEU M. Chládkem. 

4) informuje MMR o usnesení VEU k renominaci zástupce Rady a náhradníka do pra-
covního týmu Sociální infrastruktura a Monitorovacího výboru IROP. 

5) osloví řídící orgán ve věci obsazení Monitorovacím výboru Společné zemědělské 
politiky a následně případně vypíše výběrové řízení. 

6) vyhlásí na základě žádosti S. Pýchové hlasování per rollam VEU o návrhu na dopl-
nění či úpravu přehledu členství zástupců NNO v jednotlivých platformách. 

7) osloví Radu s žádostí o vyjádření se k usnesení VEU k návrhu na doplnění či 
úpravu přehledu členství zástupců NNO v jednotlivých platformách do 17. února. 

8) na základě vyjádření Rady případně vypíše výběrová řízení do platforem. 
9) vytvoří úložiště pro zástupce v platformách. 
 

R. Haken: 
10) bude jednat ve věci obsazení Monitorovacím výboru Společné zemědělské politiky 

s MZe. 
11) nasdílí s VEU pro informaci stížnost ohledně procesu v IROP. 
 

M. Chládek 
12) pro potřeby hlasování per rollam o návrhu na obsazení postu místopředsedy VEU 

zašle sekretariátu Rady své stručné CV. 
13) nasdílí dopis ze dne 17. ledna, kterým došlo k oslovení jednotlivých resortů se žá-

dostí o doplnění přehledu členství zástupců NNO v jednotlivých platformách. 
14) do 3. února zašle sekretariátu Rady aktualizovaný materiál přehledu členství zá-

stupců NNO v jednotlivých platformách. 
15) ve spolupráci s L. Jansovou informuje VEU o případné možnosti sdílení návrh zá-

měru evaluace platforem a principu partnerství se členy VEU. 
 

S. Pýchová: 
16) povede komunikaci s MMR-NOK k přípravě projektu na budování kapacit zástupců 

NNO v platformách a ve věci sdílení způsobu předávání informací po vzoru Svazu 
měst a obcí. 

17) se obrátí na ředitelku Odboru koordinace NPO Ing. Jitku Opičkovou ohledně zjiš-
tění situace týkající se uznatelnosti DPH u jednotlivých vlastníků komponent. 

18) svolá jednání občanské části VEU k diskusi o aktualizovaném materiálu přehledu 
členství zástupců NNO v jednotlivých platformách a návrzích na jeho doplnění či 
úpravu. 

19) bude nadále sledovat agendu týkající se problematiky realokace prostředků 
z Fondu soudržnosti do ESF+. 
 

P. Trantina: 
20) na základě sběru dat mezi NNO a aktivní spolupráce s resorty zpracuje příklady 

dobré praxe spolupráce státní správy a NNO v rámci CZ PRES a evropských agend. 
Spolupráce bude ilustrována na konkrétních směrnicích a závěrech rad.  

21) do příštího jednání VEU zpracuje návrh na sledování zapojení NNO do evropského 
semestru a zkontaktuje členy VEU, zda by VEU mohl hrát roli zprostředkovatele. 

 
E. Čech Valentová 

22) dopracuje návrh usnesení k financování organizací podílejících se na podpoře 
uprchlíků. 

 
H. Petroková 

23) dopracuje příklady dobré praxe spolupráce MPSV se zástupci NNO v platformách 
a NPO o informace jakým způsobem dochází k propojení platforem EU a NPO, tj. 
zda jsou NNO také zvány ke spolupráci v rámci NPO stejně jako u platforem. 
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Přílohy: 
 

1) Prezentace programu Citizens, equality, rights and values (CERV)  
2) Aktualizovaný „Návrh opatření pro Národní plán obnovy ze strany nestátních nezisko-

vých organizací“ včetně přílohy 
 
 

Mgr. Silvie Pýchová 
předsedkyně Výboru pro Evropskou unii 

Rady vlády pro nestátní neziskové organizace 


